
 
 

 

 

PROTOKOLL 

 

 

Aruküla,               12. detsember 2023. a nr 14 

 

Istungi algus kell 16.30, lõpp kell 20.00. 

Istungit juhatas volikogu esimees Maarja Sikut. 

Protokollis Heli Tenslind.  

Istung kanti üle Youtubis aadressil: https://www.youtube.com/watch?v=fmzM-

4AqVA8&t=213s 

 

Istungist võttis osa 15 volikogu liiget: Kadri Kesküla, Mihkel Must (saabus 16.37), Avo Möls, 

Priit Pebsen, Ralf Risthein, Reelika Pirson-Heinloo, Marianne Põld (saabus 17.01), Tiina 

Rühka, Andre Sepp, Maarja Sikut, Kadi Tammaru (saabus 17.36), Garina Toomingas, Kristi 

Vader, Anne Veltmann-Veski ja Ivar Vilberg (kvoorumileht lisatud protokollile). 

 

Puudusid: Andres Kallaste, Rene Lill. 

Istungi alguseks kohal 12 volikogu liiget.  

 

Kutsututena osalesid: vallavanem Toomas Teeväli, ERC Konsultatsiooni OÜ konsultandid  

Tiit Kaal ja Luule Kaal, Raasiku Raamatukogu direktor Eha Altmäe, haldus- ja 

arendusosakonna juhataja Riina Rand, finantsosakonna juhataja Jelena Aasma 

(päevakorrapunktid 5-11), vallasekretär Gunnar Nuuma (päevakorrapunktid 4 ja 12), teede ja 

taristuspetsialist Arvo Täks. 

 

Külalisena osales: Kaido Kirsip  

Istungi juhataja M. Sikut tutvustas volikogu uut liiget Kadri Kesküla (Valimisliidust Raasiku 

Vald). 

 

Vallavanem Toomas Teeväli luges ette vastuskirja T. Rühka poolt 14. novembri istungil esitatud 

arupärimisele.   

Täiendavaid selgitusi lisas Jelena Aasma. 

T. Rühka kommentaar: mööda on mindud reservfondi vahendite kasutamise korra protseduuri 

reeglitest. Reservfondist vahendite saamise eelduseks on taotlus, seejärel menetlus 

vallavalitsuses, millele järgneb vallavalitsuse korraldus. 

 

Istungile saabus Mihkel Must (16.37), osaleb 13 volikogu liiget. 

 

Sõnavõtu registreeris Ivar Vilberg. 

Hetkel on Aruküla lasteaias 11 vaba kohta, kui palju on teistes lasteaedades, ei tea, aga kokku 

võib olla vabu kohti 15-20. Valla eelarve on pingeline ja iga vaba lasteaia koht on miinus 

valla eelarvele. Viimase aasta sündivus on madal, lähiaegadel ei ole ka kinnisvara arendusi, 

mis elanikke juurde tooks. Seega, lähiaastatel jääb lasteiakohti veelgi rohkem üle. Kas on 

mõtet maksta teistes omavalitsuses käivatele lastele lasteaiakoha tasu kompensatsiooni. Tuleb 

mõelda tõsiselt, võtta kontakti nende lastevanematega ja anda edasi selge sõnum, et vald ei 



 

kompenseeri enam kohatasusid. Juhul kui meil on vabu kohti, saaksime pakkuda teistes 

omavalitsustes elukoha registreeringuga lastele kohta, kusjuures tuleks neil tasuda 100% 

kohamaks. 

Teise teemana tegi I. Vilberg ettepaneku koostada põhjalik ja ülevaatlik alusdokument valla maade 

ja varade kohta. Seejärel saaksime hakata tõsisemalt müügiga tegelema. Seni on olnud nii, et iga 

valitsus hakkab uuesti algusest peale ja lõplik ülevaade on ikkagi puudulik. 

 

Vallavanem Toomas Teevälja informatsioon. 

• Vallavalitsuses uued töötajad: haldus- ja arendusosakonna juhataja Riina Rand, maakorraldaja 

Emma Maria Vaarik ning haridus- ja kultuuri spetsialist Kai Sinisalu.  

Vallavalitsuse suur probleem on see, et meil on üks inimene igal kohal ja kui keegi on haige või 

puhkab, siis kahjuks teatud asjad ja menetlused seisavad. Samuti on mureks, et raske on spetsialiste 

leida.  

• Valla 2024. aasta eelarve kokkupanek on problemaatiline kui tulude pool on kuidagi arvestatav, 

siis kulude pool on keeruline. Uuest aastast käibemaksu 2 % punktiline tõus võib mõjutada meie 

kulusid ca 65 000 eurot.  

• Kohtumine Mistra-Autex esindajatega, jätkame teemade arutamisega järgmisel aastal. 

• Raveniga ja Raasiku õlletehasega kohtumine - kanaliseerimise olukorra lahendamise teemal 

(õlletehas on ka nõus panustama pooles summas).  

• Kohtumisel Teliaga jõudsime nii kaugele, et saame teenuse hinda alla.  

• Kohtumine vallavanematega ja sotsiaalosakonna töötajatega seoses TUK-i projektiga, et oleks 

ühine arusaam meie ees olevatest eesmärkidest. Jõudsime ka põhimõttelisele kokkuleppele teatud 

lisakulude sõbralikus jagamises. 

• Kohtumised ja telefonivestlused arendajatega OG Elektra, Paju tn, homme kohtumine Suvila tn 

arendajaga. 

• Unito detailplaneering – arendajaga kohtumine uuel aastal. 

• Raasiku valla teehoiukava valmis, tänases päevakorras tutvustus. 

• Marine Mineralsiga kompromissi leidmise kohustus, soovime pikendust. 

• Kriisikomisjoni koosseisu muudatus ja nüüd siis proovime ka tegevusi alustada.  

• Allasutuste juhtidega kohtumine ja kokkulepe, et teeme kokkusaamisi pooleteise kuu tagant. 

Eesmärk, et allasutused viibiksid ühes infoväljas, saaksid asjadest ühtemoodi aru ja, et teatud asjad 

oleksid ühtemoodi reglementeeritud. 

• Toimus Harjumaa Omavalitsuste aastaüritus, kus peeti meeles ja autasustati aasta tegijaid (meie 

valda auhindu ei tulnud) A. Sepalt kommentaar, et Raasiku vald ei esitanud ühtegi kandidaati. 

• 26. novembril oli kodaniku päev, kus peeti meeles ja tänati meie valla aasta tegijaid. 

• Kampaania “Registreeri end Raasiku valla elanikuks” Kuidas on läinud? 1. jaanuari 2023 seisuga 

oli rahvaarv 5343 ja 1. detsembri seisuga 5355 inimest, 11 kuuga on lisandunud 12 inimest. 

Käesoleval aastal on langenud sündide arv, käesoleval hetkel registreeritud 41 sündi. Võrdluses 

2022. aastaga, mil sündis 75 last on ca kahe sõimerühma võrra vähem lapsi. Surmasid on 

registreeritud 52, iive on negatiivne. 

• Tegeleme Tööinspektsiooni järelvalve ettekirjutustega, 26. septembril külastas vallavalitsust 

tööinspektsioon, kes hindas olukorda väga halvaks. Põhjuseid palju, alates ebavõrdsest 

kohtlemisest kuni ebavõrdse töökoormuse ja mitmetasandilise juhtimiseni, lisaks muud väga 

negatiivsed teemad. Oleme valinud uueks töökeskkonna volinikuks Johanna Sepmanni. 

• Nurme tn 10 renoveerimine, Kredex ja Igor Onkel, saime kokkulepped ja toetusraha laekunud. 

• Oleme alustanud rahvamajade ruumide, spordisaalide rentide hindamist, olukorras väga segased 

(ettemaksud, rent, piletisüsteem). 

• MTÜ-de toetuste reeglite karmistamine (nõudmiste täitmine, valiku põhimõtted). 



 

• Lumi-vallakodanikega suhtlus, on negatiivset, kuna paljud, kes ei ole sisse kirjutatud või elavad 

tiheasusutusega alal erateel, ei ole rahul, et nendel teedel ei lükata lund? Seisukoht: reeglid on 

täitmiseks igas valdkonnas 

• Süüdatud sai advendiküünlad Arukülas kui ka Raasikul. Seega on õige koht soovida Teile kõigile 

ilusat advendi aega, rahulikke saabuvaid jõule ja head saabuvat uut aastat 

 

A. Sepp: Mis on saanud kergliiklusteest, kas meede on avanenud ja kas on esitatud taotlus 

Aruküla - Kalesi kergliiklustee ehituseks raha saamiseks. Üle riigi läheb jagamisele 20 miljonit. 

T. Teeväli ja A. Täks jäävad vastuse võlgu. 

R. Rand: uue tulijana ei ole väga kursis, kuid eelmisel nädalal oli infopäev, sain võimaluse 

järele vaadata, selgub, millal avaneb ja millistel tingimustel. 

 

I. Vilberg: Juhul kui mõned maaomanikud pole nõus maad võõrandama, tuleb minna 

sundvõõrandama, kui pikk on see protsess, ei tea 

 

Istungile saabus Marianne Põld (istungil osaleb 14 volikogu liiget) 

 

Vallavanemalt ettepanek võtta maha kutsega välja saadetud päevakorraprojektist punkt nr 11 

“Vallavanema töötasu kinnitamine”. 

 

Istungi juhataja pani muudetud kujul päevakorraprojekti hääletusele. 

 

Ühehäälselt kinnitati volikogu istungi päevakord:  

 

1) Raasiku valla teehoiukava 2024-2028 tutvustus 

2) Raasiku Vallavolikogu 11. detsembri 2007. a määruse nr 31 "Raasiku Valla 

Raamatukogu põhimäärus" muutmine  

3) Raasiku Vallavolikogu 15. augusti 2023. a määruse nr 12 "Raasiku Vallavolikogu 13. 

juuni 2023. a määruse nr 11 "Maamaksu määrade kehtestamine" muutmine"" kehtetuks 

tunnistamine  

4) Loa andmine tehingu tegemiseks OÜ-ga Raven  

5) Raasiku valla 2023. a 3. lisaeelarve  

6) Raasiku vallavalitsuse hallatavate asutuste ametikohtade põhigrupid, palgavahemikud 

ja töötasu määramise aluste kinnitamine  

7) Raasiku Vallavolikogu 17.01.2023. a otsuse nr 2 „Vallavalitsuse hallatavate asutuste 

koosseisude kinnitamine“ muutmine  

8) Raasiku Vallavolikogu 8. novembri 2022. a otsuse nr 28 "Raasiku vallavalitsuse 

ametiasutuse struktuuri, teenistuskohtade koosseisu ja põhigruppidesse jaotuse 

kinnitamine " muutmine  

9) Raasiku Vallavolikogu 13. märtsi 2013. a määruse nr 4 "Raasiku valla ametiasutuse 

palgajuhend" muutmine  

10) Raasiku valla 2024. a eelarve, esimene lugemine  

11) Vallavolikogu planeeringute ja keskkonnakomisjoni esimehe valimine  

12) Vallavolikogu eelarve- ja majanduskomisjoni koosseisu muutmine  

13) Vallavolikogu hariduse-, kultuuri-, sotsiaal- ja spordikomisjoni koosseisu muutmine  

 

 

 

 



 

Päevakorrapunkt nr 1 

Raasiku valla teehoiukava 2024-2028 tutvustus 

 

Teede ja taristuspetsialist Arvo Täksi sissejuhatav sõnavõtt.  

Käesolevaga on esitatud kinnitatamisekse täiesti uus teehoiukava aastateks 2024-2028.  

Kuulati ERC Konsultatsiooni OÜ konsultandi Luule Kaalu ettekannet ja teehoiukava tutvustust.  

Raasiku valla kohalike teede teehoiukava on koostatud viieks aastaks perioodile 2024-2028. 

Kavas antakse ülevaade teehoiu rahastamise kavandamisest, mis määrab teehoiutööde 

järjekorra. Lisaks finantsplaani selgitusele kirjeldatakse lühidalt vahendite jaotamise 

põhimõtteid ning tutvustatakse teedevõrgu üldandmeid, teede seisukorda ja nende muutusi koos 

tehtud kulutustega viimastel aastatel. Remonditavate teede ja teemaal asuvate rajatiste 

nimekirjad vaadatakse üle igal aastal ning tehakse vajadusel korrektiive vastavalt omavalitsuse 

eelarve prognoosile, muutunud teekatte seisundile ning liiklussagedusele. 

 

Küsimusi esitas: M. Must 

Selgitusi andis L. Kaal. 

R. Pirson Heinloo: Eelarve- ja majanduskomison soovitas Raasiku valla teehoiukava 2024-2028 

vastu võtta. 

Sõna võtsid: T. Teeväli, R. Pirson-Heinloo. 

 

Otsustati: võtta esitatud informatsioon teadmiseks. 

 
Päevakorapunkt nr 2 

Raasiku Vallavolikogu 11. detsembri 2007. a määruse nr 31 "Raasiku Valla 

Raamatukogu põhimäärus" muutmine  

 

Kuulati Raasiku Valla Raamatukogu direktor Eha Altmäe ettekannet. 

Raasiku Valla Raamatukogu põhimääruse kohaselt kuulub Valla raamatukogu koosseisu kolm 

haruraamatukogu- Aruküla, Peningi ja Pikavere. 

Peningi haruraamatukogu külastatavus on viimastel aastatel niivõrd vähenenud, et selle 

jätkamine eraldi haruraamatukoguna ei ole enam otstarbekas. Haruraamatukogus töötab 

raamatukoguhoidja 0,2 kohalise koormusega, kelle töösuhe lõpeb koos haruraamatukogu 

tegevuse lõpetamisega.  

 

Kristi Vader: haridus-, kultuuri, sotsiaal- ja spordikomisjon toetas raamatukogu põhimääruse 

muutmist 

 

Ühehäälselt otsustati: võtta vastu määrus nr 18 (registreeritud dokumendiregistris 1-2/18) 

 

Päevakorrapunkt nr 3 

Raasiku Vallavolikogu 15. augusti 2023. a määruse nr 12 "Raasiku Vallavolikogu 13. 

juuni 2023. a määruse nr 11 "Maamaksu määrade kehtestamine" muutmine"" kehtetuks 

tunnistamine  

 

Riina Rand tutvustas volikogu määruse projekti. 

Maamaksu seaduse kohaselt kehtestab kohaliku omavalitsuse volikogu hiljemalt 

maksustamisaastale eelneva aasta 1. juuliks maa sihtotstarbe gruppidele maamaksumäära. 

Vallavolikogu kehtestas oma 13. juuni 2023. a määrusega nr 11 maamaksumääras Raasiku 

vallas. Määrade kinnitamisel lähtuti riigi poolt sel hetkel välja pakutud arvutusmetoodikast.  



 

Pärast määruse kehtestamist selgus, et riigi poolt pakutud metoodika ja arvutuspõhimõtted ei 

olnud õiged. Seetõttu võttis Raasiku vallavolikogu (ja ka paljud teised omavalitsused) augustis 

vastu määruse, millega muudeti kehtestatud maa maksumäärasid. Muutev määrus pidi jõustuma 

1. jaanuaril 2024. 

31. oktoobril saatis Õiguskantsler Raasiku Vallavolikogule kirja, milles juhtis tähelepanu, et 

maksumäärade kehtestamine pärast 1. juulit ei ole kooskõlas maamaksuseadusega ja et 

volikogu on sellega ületanud seadusest tulenevat volitusnormi. 

Eeltoodust tulenevalt on vallavalitsus ette valmistanud ja volikogule menetlemiseks suunanud 

määruse, millega tunnistatakse 15. augusti määrus nr 12 kehtetuks, mis tähendab, et 1. jaanuaril 

2024 jõustuvad maamaksu määrad 13. juuni 2023. a määruses nr 11 kinnitatud suuruses. 

Seoses sellega on meie valla maamaksu laekumine ca 30 tuhat eurot väiksem 

 

R. Pirson-Heinloo: eelarve ja majanduskomisjon soovitas volikogul määrus vastu võtta.  

 

Poolthäälteenamusega (1 erapooletu) otsustati: võtta vastu määrus nr 19 (registreeritud 

dokumendiregistris 1-2/19) 

 

Repliik I. Vilbergilt: Järgmisel aastal tõstame maamaksu määrad maksimumi peale. 

A. Sepp: Võiksime hakata maamaksu eelnõud varem menetlema. 

 

Päevakorrapunkt nr 4 

Loa andmine tehingu tegemiseks OÜ-ga Raven 

 

Vallasekretär G. Nuuma tutvustas eelnõud. 

Raasiku vald omandas 2017. aasta aprillis Kulli külas asuva Pistriku vkt 17a kinnistu koos 

trasside ja taristuga 40 000 euro eest. 

Raasiku valla (vald) ja OÜ Raven (OÜ) vahel sõlmiti 06.09.2017. a leping, millega vald müüs 

OÜ-le Kulli külas Pistriku vkt 17a kinnistu. Kinnistul asub pumbamaja, millest varustatakse 

veega Kulli külas Pärtli detailplaneeringualal asuvaid kinnistuid. Kinnistu müügihind oli 40 

000 eurot ning ostuhinna pidi OÜ tasuma vastavalt planeeringualal asuvate kinnistute 

liitumisele ühisveevärgiga ja liitumistasude laekumisele.  

Käesolevaks ajaks on OÜ-l nimetatud summast tasumata vallale 22 906,83 eurot. 31.10.2022. 

a sõlmiti valla ja OÜ vahel leping, millega vald omandas OÜ-lt neli kinnistut (Raasiku alevik, 

Tallinna mnt 15b; Aruküla alevik Tallinna mnt 33; Aruküla alevik, Jäätmejaama ja Aruküla 

alevik, Sügise tn 2d). Vald maksis OÜ-le tehingu eest kokku 4 eurot. Valla 2022. a 

majandusaasta aruande auditeerimisel juhtis audiitor tähelepanu asjaolule, et selline tehing ei 

ole korrektne ja et tehing oleks tulnud teha kinnistute reaalsete väärtustega. Valla maakorraldaja 

selgitas välja, et nimetatud nelja kinnistu tegelik maksumus kokku on 43 640 eurot. Seega tuleb 

teha notariaalse müügilepingu muudatus ja selle tulemusel tuleks vallal OÜ-le täiendavalt 

tasuda kinnistute eest veel 20 729,17 eurot. Vallavolikogu 08.04.2008. a määrusega nr 13 

kehtestatud vallavara valitsemise korra kohaselt on rahalise kohustuse, mida ei ole ette nähtud 

jooksva aasta eelarve kuludes, võtmiseks vajalik volikogu vastav otsus. 

 

Reelika Pirson-Heinloo: eelarve ja majanduskomisjon soovitas volikogul esitatud eelnõu 

otsusena vastu võtta. 

 

Ühehäälselt otsustati: võtta vastu otsus nr 41 (registreeritud dokumendiregistris 1-3/41 

 

 



 

Päevakorrapunkt nr 5 

Raasiku valla 2023. a 3. lisaeelarve  

 

Kuulati finantsosakonna juhataja Jelena Aasma ettekannet.  

Raasiku valla 2023 aasta 3. lisaeelarvega suurendatakse põhitegevuse tulusid 6 630 euro võrra. 

Suurendatakse 2023. aasta eelarve põhitegevuse kulusid summas 21 326 eurot. Muudatustest 

tulenev eelarve tulem on -14 696 eurot. Lisaeelarve järgselt on likviidseid vahendeid eelarvesse 

suunatud 671 637,12 eurot. 

 

T. Rühka märkus: Lisa 1 Põhitegevuse tulude ja kulude eelarveosas tuleb muudatused ja 

selgitused välja tuua. 

J. Aasma lubas võtta märkuse arvesse. 

M. Sikut: Tuleks vaadata, kuidas vormistavad teised KOV-id lisaeelarveid. 

R. Pirson-Heinloo: Komisjon otsustas soovitada volikogul 3. lisaeelarve kinnitada. 

Küsimusi esitasid: A. Sepp, M. Must. 

Selgitusi andsid J. Aasma ja A. Möls. 

 

Poolthäälteenamusega (3 erapooletut) otsustati: võtta vastu määrus nr 20 (registreeritud 

dokumendiregistris 1-2/20 

 

Päevakorrapunkt nr 6 

Raasiku vallavalitsuse hallatavate asutuste ametikohtade põhigrupid, palgavahemikud ja 

töötasu määramise aluste kinnitamine  

 
Kuulati finantsosakonna juhataja Jelena Aasma ettekannet.  

2024. aastal on palgavahemike määramisel aluseks võetud: 2024 miinimumpalk ja õpetajate 

alampalk. Palgavahemiku 2023. aasta ülemine osa on üldjuhul 2024. aasta vahemiku alumine 

osa. Eelarves ei ole arvestatud maksta kõigile töötajatele vahemiku ülemist töötasu, kuid on 

arvestatud lasteaiaõpetajate töötasuga 90% õpetajate alampalgast. Eelarves on arvestatud riigi 

poolt pakutud õpetajate palgatõusuga vastavalt - õpetajatele palgatõus 1,77% ja magistrikraadiga 

õpetajatele 4,3%. Magistrikraadiga lasteaia õpetaja palgamäär on võrdsustatud kooli 

magistrikraadiga õpetaja palgamääraga. Muudetud on kõikide ametikohagruppide 

palgavahemikke. Eelarvesse on arvestatud kõikide ametikohtade palgakasvuks keskmiselt 10%. 

 

Küsimusi esitasid: A. Sepp, T. Rühka. 

Milliste numbrite alusel läheb personalikulu eelarvesse? 

J. Aasma: Allasutused on esitanud tarifikatsioonid (koosseisud koos 2023. a palga numbritega), 

lähtudest neist numbritest on 2024. aasta eelarve projektis arvestatud 10% palga tõusuga. 

R. Pirson-Heinloo: eelarve- ja majanduskomisjon soovitas eelnõu otsusena vastu võtta. 

 

Poolthäälteenamusega (1 erapooletu) otsustati: võtta vastu otsus nr 42 (registreeritud 

dokumendiregistris 1-3/42) 

 

Päevakorrapunkt nr 7 

Raasiku Vallavolikogu 17.01.2023. a otsuse nr 2 „Vallavalitsuse hallatavate asutuste 

koosseisude kinnitamine“ muutmine  

 

Kuulati finantsosakonna juhataja Jelena Aasma ettekannet.  



 

Seoses Peningi haruraamatukogu sulgemisega vähendada Raasiku Valla Raamatukogu struktuuris 

raamatukoguhoidja ametikohta 0,2 võrra. Kokku jääb Raasiku Raamatukogu koosseisu 6,85 kohta. 

 

Küsimusi esitas M. Sikut ja A. Sepp. 

A. Sepalt märkus: edaspidi võiks esitada struktuuride tabelid allasutuste kaupa, oleks selge ja 

ülevaatlik. 

Selgitused J. Aasmalt. 

 

Ühehäälselt otsustati: võtta vastu otsus nr 43 (registreeritud dokumendiregistris 1-3/43) 

  

Päevakorrapunkt nr 8 

Raasiku Vallavolikogu 8. novembri 2022. a otsuse nr 28 "Raasiku vallavalitsuse 

ametiasutuse struktuuri, teenistuskohtade koosseisu ja põhigruppidesse jaotuse 

kinnitamine" muutmine  

 

Kuulati finantsosakonna juhataja Jelena Aasma ettekannet.  

Vallavalitsus soovib teha selles struktuuris järgmised muutused: 

1) kommunikatsioonispetsialisti ametikoht kaotatakse struktuurist (tema ülesanded liidetakse 

arendusjuhi ülesannetega). 

2) IT-juhi ametikoht nimetatakse ümber „IT-spetsialistiks“ ja viiakse teenistusgrupist 

„Juht/tippspetsialist“ üle teenistusgruppi „Spetsialist“ 

3) Juristi ametikoht viiakse teenistusgrupist „Spetsialist“ üle teenistusgruppi „Juht/tippspetsialist“ 

4) Heakorraspetsialisti ametikoha nimetus muudetakse „Heakorratöötajaks“ ja viiakse 

teenistusgrupist „Abitööline“ üle teenistusgruppi „Teenindav töötaja“ 

5) Finantsosakonnast kaotatakse pearaamatupidaja ametikoht ja suurendatakse, raamatupidajate 

ametikohtade arvu senise 1,5 asemele 2-ni. Sellest tulenevalt väheneb ka finantsosakonna kohtade 

koguarv seniselt 3,5-lt 3-le. 

 

Vallavalitsuse ametikohtade koguarv väheneb kokku 1,5 koha võrra. Praegu on see 34,7, uus on 

33,2. 

A. Sepp: Edaspidi tuleb esitada struktuur iga aasta kohta tabelina, siis oleks selge ja ülevaatlik.  

 

Ühehäälselt otsustati: võtta vastu otsus nr 44 (registreeritud dokumendiregistris 1-3/44) 

 

Päevakorrapunkt nr 9 

Raasiku Vallavolikogu 13. märtsi 2013. a määruse nr 4 "Raasiku valla ametiasutuse 

palgajuhend" muutmine  

 

Kuulati finantsosakonna juhataja Jelena Aasma ettekannet.  

Raasiku valla ametiasutuse palgajuhendi muutmine on tingitud üleüldisest inflatsioonist ja 

palgasurvest Eesti Vabariigis. Sellest lähtuvalt on vallavalitsuses probleemiks kvaliteetsete ja 

nõuetekohaste spetsialistide leidmine osadele ametikohtadele. Vallavalitsuse vajadustele 

vastava juristi ametikoht on teenistujate jaotuses tõstetud tippspetsialistide hulka. Samas, IT 

juhi ametikoht on uues jaotuses paigutatud spetsialisti tasandile. Raasiku vallal on sõlmitud 

2022. aastast Telia Eesti AS-ga teenuseleping, mis tagab allasutustele arvutite tarkvara 

hoolduse ja abi. Lepingu maht oli 2023. aastal 33 972 eurot. Ei ole mõistlik mitmetasandiline 

alluvussuhe kantselei osakonnas. Samal põhjusel on kaotatud ka pearaamatupidaja ametikoht. 

Ühendati arendusjuhi ja kommunikatsioonispetsialisti ametikohad. Heakorratöötaja ametikoht 

on viidud üle teenindava spetsialisti tasemele.  



 

A. Sepp: Milline on mõju eelarvele? Osa ametikohti on täitmata, peaks jääma eelarvet üle. 2024. 

aasta eelarve projektis on uues vallavalitsuse personali kulu tõusuks 18,27%.  

Mida soovitakse teha sellise struktuuri palgapoliitikaga? 

 

J. Aasma: eelmise aasta eelarve koostatud ja kinnitatud persoonide lõikes. Uue eelarve 

koostamisel lähtusime sellest, et inimesed tulevad ja lähevad. Oleme jõudnud situatsiooni, et 

vanadel töötajatel on jäänud töötasud palgaskaala alumise poole peale, uued töötajad võetakse 

maksimumääraga või isegi üle.  

 

T. Rühka: Võrdlesin 2023. aasta eelarve ja 2024. a eelarve projektis olevaid valitsemiskulusid. 

Vallavalitsuse kulude tõus19%, üldvalitsemissektori tõus 16,325 ja volikogu tõus 0. 

Sõna võtsid ja selgitusi andsid: M. Sikut, T. Teeväli, J. Aasma. 

 

Ühehäälselt otsustati: võtta vastu määrus nr 21(registreeritud dokumendiregistris 1-2/21) 

 

Päevakorrapunkt nr 10 

Raasiku valla 2024. a eelarve, esimene lugemine 

 

Kuulati finantsosakonna juhataja J. Aasma ettekannet. 

 

Põhitegevuse tulude eelarve osa.  

2024. aasta eelarve koostamisel on aluseks võetud 2023. aasta eelarve koos kolme 

lisaeelarvega.  

Füüsilise isiku tulumaksu aluseks on võetud Rahandusministeeriumi novembrikuu prognoos. 

Maamaks on 30  000 eurot väiksem kui käesoleval aastal, tuleb loota, et riik kompenseerib selle 

maamaksu puudujäägi. 

Kaupade ja teenuste müük- lähtutud hetkeolukorra numbritest, mõned artliklid on kasvutrendis, 

mõned mitte.  

Toetused- lähtutud Rahandusministeeriumi andmetest lisaks tasandus ja toetusfond 600 000 

eurot, aluseks võetud käesoleva aasta number, loodame, et see ei vähene.  

 

Küsimusi esitasid: M. Sikut, A. Sepp. 

Selgitused J. Aasmalt: Käesolevaks aasta eelarves planeeritud laekumised haridusasutustelt ja 

laekumised eluruumidelt summad ei tule täis.  

Muude tegevustoetuste alla ei julgeks panna mingeid summasid enne kui need eraldatakse, 

saame lisada lisaeelarvega ja suunata ridadele, kuhu nad mõeldud on. 

 

Kulud: Ettenähtud ajaks ei laekunud paarilt allasutuselt adekvaatseid tarifikatsioone. Palgafond 

on tehtud selliselt, nagu nad varasemalt on esitanud. Parandused laekusid hilinemisega ja kuna 

eelarve projekt tuli esitada volikogule 1. detsembriks, ei jõudnud neid parandusi sisse viia. 

Koostatud on uued tabelid, mis on kooskõlastatud vallavalitsusega, kuid ei ole komisjoni 

meneluses olnud.  

 

Investeeringud- 2024. aasta investeeringute aluseks on võetud 100% käesoleva aasta 

oktoobrikuus vastu võetud Raasiku valla eelarvestrateegia aastateks 2024-2027, sisalduv 

investeeringute kava.  

Põhivara müük- paraku 2023. aastaks planeeritud 150 000 eurot me täis ei saa, oleme müünud 

15 000 eest. Vallavalitsuses on vastu võetud otsus, et tegeleme projektidega edasi, peame 

läbirääkimisi ja loodame selle osa, mis jääb tänavu müümata saame 2024. aastal täis. 



 

Finantseerimiskulud- 285 000 eurot, välja arvestatud intressidele, mis oli siis kui eelarve 

projekti koostasin. Kuna laenulepingutel on erinevad tähtajad võib tulla muudatusi. 

Maanteetransport- 580 363 eurot 

Elamu- ja kommunaalmajandus- 400 000 eurot läheb läbi OÜ Raven ÜVK välja ehitamiseks. 

Sport- 270 000 oma finantseeringut ja loodame, et saame ka sihtfinantseeringu summas 360 

tuhat eurot. 

Aruküla Lasteaed- 20 000 eurot andmesidevõrgu väljaehitamine. 

Aruküla Huvikool- 10 000 eurot küttesüsteemi renoveerimise projekteerimine. 

Vallamaja- 30 000 eurot wc ja kanalisatsioon. 

I. Vilberg: järgmiseks komisjoniks peaks olema esitatud investeeringu objektide nimekiri.   

 

T. Rühka: Valla kehtivas arengukavas on Raasiku PVC hall 2025. aastas. 

M. Sikut: Eelarvestrateegias on 2024. aastas. 

 

A. Sepp esitas küsimuse investeeringute kavas ja teehoiukavas planeeritud teede raha kohta. 

Selgitusi andis J. Aasma. 

 

T. Rühka juhtis tähelepanu Kohaliku omavalitsuse üksuse finantsjuhtimise seaduse § 22, mis 

sätestab, kuidas tuleb koostada eelarve eelnõud ja juurde lisatavat informeerivat ja põhjalikku 

seletuskirja.  

J. Aasma selgitas, et komisjonis andsin selgitusi, et esialgu on lühiseletuskiri, kuna andmed on 

puudulikud. Järgmiseks istungiks saab korrektse seletuskirja. 

 

A. Sepp juhtis taas tähelepanu, et ajakohastada tuleb 13.03.2012 määrus nr 2 „Raasiku  valla 

eelarve koostamise, vastuvõtmise, täitmise ja tegemata jäänud väljaminekute kavandamise 

kord“ Kohaliku omavalitsuse üksuse finantsjuhtimise seadus sätestab, et eelarve eelnõu juures 

peab olema seletuskiri ja vallavalitsus peab esitama üleminevate lepingute ja laenukohustuste 

andmed. Loodame saada vastava info. 

Tulumaksu laekumise olulised komponendid on: palju on maksumaksjaid, palju makstakse ja 

mis on määr. Üle tuleks vaadata eelarves planeeritud üksikisiku tulumaksu määr, kas on 

11,89%? Tahaks loota, et optimistlikult prognoositu üksikisiku tulumaksu laekumise tõus 

11,3% tuleb täis. 

M. Sikut: Võtta esitatud märkused teadmiseks. 

 

Otsustati: Katkestada Raasiku valla 2024. aasta eelarve 1. lugemine. Muudatusettepanekud 

esitada kirjalikult 5. jaanuariks valla kantseleisse e-posti aadress raasiku.vald@raasiku.ee 

 

Priit Pebsen lahkus istungilt (19.35), istungil osaleb 14 volikogu liige. 

 

Päevakorrapunkt nr 11 

Vallavolikogu planeeringute ja keskkonnakomisjoni esimehe valimine 

 

Tulenevalt Kohaliku omavalitsuse korralduse seaduse § 22 lg 1 p 20 on volikogu komisjonide 

moodustamine ja nende esimeeste ja aseesimeeste valimine ning koosseisu kinnitamine 

volikogu ainupädevuses. Komisjonide esimehed ja aseesimehed peavad olema volikogu 

liikmed.  

Kohaliku omavalitsuse korralduse seaduse § 47 lg 16 kohaselt tuleb komisjoni esimehe või 

aseesimehe volituste lõppemisega (komisjoni aseesimehe Lauri Betlemi volikogu liikme 

volitused lõppesid) uuesti valida nii komisjoni esimees kui ka aseesimees. 

mailto:raasiku.vald@raasiku.ee


 

Seadus näeb ette, et komisjoni esimees ja aseesimees valitakse üheaegselt salajasel hääletusel, 

kusjuures igal volikogu liikmel on vaid üks hääl (s.t. et sisuliselt saab iga volikogu liige 

hääletada vaid komisjoni esimehe kandidaadi poolt). Komisjoni esimeheks saab kõige rohkem 

hääli saanud kandidaat ja aseesimeheks häältearvult teiseks jäänud kandidaat. 

 

T. Rühka esitas planeeringute ja keskkonnakomisjoni esimehe kandidaadiks Andre Sepa. 

A. Möls esitas Kodukoha Valimisliidu poolt planeeringute ja keskkonnakomisjoni esimehe 

kandidaadiks Maarja Sikuti. 

Moodustati häältelugemiskomisjon koosseisus: Kadri Kesküla, Avo Möls ja Marianne Põld. 

Komisjon asus salajast hääletust läbi viima. 

 

Häältelugemiskomisjoni esimees Kadri Kesküla luges ette komisjoni protokolli. (lisatud 

protokollile) 

Häältelugemisel selgus, et esimeheks valiti Andre Sepp ja aseesimeheks Maarja Sikut. 

 

Otsustati: võtta vastu otsus nr 45 (registreeritud dokumendiregistris 1-3/45) 

 

Päevakorrapunkt nr 12 

Vallavolikogu eelarve- ja majanduskomisjoni koosseisu muutmine  

 

Volikogu eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Reelika Pirsonilt esildis Meeli Tederi välja 

arvamise kohta komisjoni koosseisust, kuna ta on asunud ametniku/teenistujana ametisse  

 

Otsustati: võtta vastu otsus nr 46 (registreeritud dokumendiregistris 1-3/46) 

 

Päevakorrapunkt nr 13 

Vallavolikogu hariduse-, kultuuri-, sotsiaal- ja spordikomisjoni koosseisu muutmine  

 

Esildis haridus-, kultuuri, sotsiaal- ja spordikomisjoni esimehelt Andres Kallastelt arvata välja 

Raasiku Vallavolikogu haridus-, kultuuri, sotsiaal- ja spordikomisjoni koosseisust Külli 

Friedemann ja Andra Allik. 

 

Otsustati: võtta vastu otsus nr 47 (registreeritud dokumendiregistris 1-3/47) 

 

Tiina Rühka: Üle tuleks vaadata kõikide komisjonide koosseisud ja liikmete osalemine 

koosolekutel ning välja arvata, kes koosolekutel ei osale. 

 

Järgmine volikogu istung toimub 16. jaanuaril 2024. aastal algusega kell 16.30.  

Majanduskomisjoni koosolek toimub 10. jaanuaril 

 

Istungi juhataja tänab osalejaid ja kuulutab istungi lõppenuks. 

 

 

(allkirjastatud digitaalselt)      

        (allkirjastatud digitaalselt) 

Maarja Sikut        

volikogu esimees      Heli Tenslind 

        protokollija 

 


